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Készült:  Az Egészségügyi és Szociális Bizottság 2015. november 19-ei 

munkaterv szerinti nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen voltak: Dr. Mátics István elnök, Hermann Istvánné, Hezler Gabriella, Illeg 

Pál, Torma Lajos bizottsági tagok 

 Somoskői Lászlóné jegyzőkönyvvezető 

 

Távol voltak: Módi Miklós, Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tagok 

 

Meghívottak: A mellékelt jelenléti ív szerint  

 

 

Dr. Mátics István elnök köszöntötte a jelenlévőket és a bizottság ülését 17 óra 21 perckor 

megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 5 fő jelen volt. Ismertette 

a meghívóban kiküldött napirendi pontokat.  

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, hogy szavazzanak a 

napirendről. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta a 

napirendet és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

130/2015. (XI.19.) ESZB határozata 

a napirendről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága a 2015. 

november 19-ei munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

1. A Képviselő-testület 2015. november 24-ei ülése előterjesztéseinek megvitatása 

- Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

- A 2015 évi költségvetés – 1/2015. (II.14.) önkormányzati rendelet – módosítása 

- A helyi adókról szóló 19/2015. (XI.29.) önkormányzati rendelet módosítása 

- Városi egészségügyi és rákprevenciós program 

- A családsegítés és gyermekjóléti szolgáltatás átalakítása  

 

Zárt ülés: 

2. Egyedi szociális kérelmek elbírálása 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 
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1.  NAPIRENDI PONT: A Képviselő-testület 2015. november 24-ei ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy az anyag 3. pontja tartalmazza a szociális tüzifa biztosítását, 

a rászorultak részére történő szétosztással a Szociális Szolgálat van megbízva. 

A 12. pont tartalmazza, hogy az Oroszlányi Önkormányzati Szociális Szolgálat által került 

megrendezésre „A családon belüli erőszak kezelése Magyarországon: Élet a bántalmazás után IV’ 

című konferencia.  

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

131/2015. (XI.19.) ESZB határozata 

a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb 

eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című 

előterjesztést.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

A helyi adókról szóló 19/2015. (XI.29.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, az 1990. évi C. törvény (Htv.) módosítása alapján a háziorvosok, 

védőnők mentesülnek az iparűzési adó fizetési kötelezettsége alól, ha a tevékenységükből származó 

árbevétel legalább 80 % -a az Egészségügyi Pénztártól származik, és nem haladja meg a 20 M Ft-ot az 

éves jövedelmük. 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztés elfogadásáról. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

132/2015. (XI.19.) ESZB határozata 

„A helyi adókról szóló 19/2015. (XI.29.) önkormányzati rendelet módosítása” 

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „A helyi adókról szóló 19/2015. (XI.29.) önkormányzati 

rendelet módosítása” című előterjesztést.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 
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A 2015. évi költségvetés – 1/2015. (II.14.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést. 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak a 

előterjesztés elfogadásáról. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

133/2015. (XI.19.) ESZB határozata 

„A 2015. évi költségvetés – 1/2015. (II.14.) önkormányzati rendelet módosítása” című 

előterjesztés véleményezéséről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „A 2015. évi költségvetés – 1/2015. (II.14.) 

önkormányzati rendelet módosítása” című előterjesztést.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Városi egészségügyi és rákprevenciós program 

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy a múlt hónapban a bizottság javasolta a városvezetésnek a 

program elfogadását. Ez az előterjesztés már a költségeket is tartalmazza.  

 

Dr. Gieszer Zsuzsanna orvos-igazgató véleménye szerint nagy előrelépés, hogy a fiúknak is 

biztosítják a HPV elleni oltást.  

 

Hermann Istvánné bizottsági tag kérdése az volt, hogy akik már 16 évesek, azok kaphatnak-e HPV 

elleni oltást. 

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy igen, a háziorvos írhatja fel, és adhatja be az oltást. Az 

önkormányzat által támogatottak ingyenes oltását korosztályhoz kötik.  

 

Hermann Istvánné bizottsági tag véleménye az volt, hogy szülői értekezleten és osztályfőnöki órán a 

pedagógusoknak ennek fontosságára fel kellene hívni a diákok és a szülők figyelmét.  

 

Hezler Gabriella bizottsági tag véleménye az volt, akár az is megoldás lehetne, hogy a szülői 

értekezletre elmenjen a gyermekorvos és tájékoztassa a szülőket. Ez kb. 6 osztályt jelent.   

 

Hermann Istvánné bizottsági tag szerint a televízióban is fel lehet hívni ennek fontosságára a 

figyelmet, akár a gyermekorvos is adhatna tájékoztatást a televíziónézőknek.  

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy a helyi 2840 című lapba is szerepeltethetik a lehetőséget.  

Módosító javaslata az volt, hogy a 3. pontban a tervezett eljárás típusa hirdetmény nélkül induló 

tárgyalásos eljárás legyen.  

Miután több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak a 

módosított előterjesztés elfogadásáról. 
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A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

134/2015. (XI.19.) ESZB határozata 

a „Városi egészségügyi és rákprevenciós program” című előterjesztés véleményezéséről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek a „Városi egészségügyi és rákprevenciós program” című 

előterjesztést azzal a módosítással, hogy a tervezett eljárás típusa hirdetmény nélkül induló tárgyalásos 

eljárás legyen.   

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

 

A családsegítés és gyermekjóléti szolgáltatás átalakítása 

 

Mátics Katalin intézményvezető elmondta, hogy a nyár folyamán megjelent a szociális törvény 

módosítása, mely szerint 2016. január 1-jétől a családi és gyermekjóléti szolgálatot, valamint a családi 

és gyermekjóléti központot meg kell alakítani. Ez eddig 40 ezer fő feletti településeken volt kötelező, 

most pedig járás központokban lesz kötelező. A végrehajtási rendelet még nem jelent meg, viszont 

arról döntést kell hozni november 30-áig, a képviselő-testület az új intézményi típust létrehozza a 

városban, illetve a kormányhivatal felé bejelentési kötelezettségének eleget kell tenni. Jelenleg ennyit 

tudnak tenni, továbblépni nem tudnak, mert nem tudják, hogy milyen konkrét feladatleírások lesznek. 

Tudják, hogy közös szakmai programot kell elkészíteni a család és gyermekjóléti szolgáltatás, a család 

és gyermekjóléti központra vonatkozóan, de konkrétumokat még nem tudnak. Az hogy bejelentik a 

szolgáltatás megalakítását, nem jelenti azt, hogy ez már engedélyes is, bár a jogszabály leírja, hogy 

legkésőbb január végéig ezt meg kell csinálni, viszont hatalmas a bizonytalanság.  

Határozott kéréssel fordult a bizottsághoz, - mivel a központ megalakításához nagyobb hely kell és 

ehhez a Vöröskereszt részére jelenleg biztosított épületrész alkalmas lenne - hogy a Vöröskereszt más 

épületbe történő elhelyezéséhez járjanak közbe. Ha ez nem történik meg, akkor nem tudják kiszolgálni 

a jogszabályi feltételeket. Át kell alakítani, ki kell festeni, és január 1-jével működnie kell a 

szolgáltatásnak. Amennyiben nem tudják a központot kialakítani, mulasztásos jogsértést fognak 

elkövetni. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy beszélt Bokod község jegyzőjével, aki azt a 

tájékoztatást adta, hogy csak ideiglenesen fognak a családsegítés és gyermekjóléti szolgáltatási 

feladatban részt venni, mert 2016. július 1-jétől önállóan szeretnék ezt a feladatot ellátni. A kérdés az, 

ha a központ létszámának meghatározásánál Bokodot is figyelembe veszik, akkor a kiválás után a 

feleslegessé váló létszámmal mit fognak kezdeni. 

 

Mátics Katalin intézményvezető elmondta, hogy a település ellátási rendszer jó ötlet, de a 300-500-

700 fős településeken gyakorlatilag indokolatlan.  

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy a változás miatt módosítani kellett az intézmény alapító 

okiratát, ami két részből állt. Az egyik a régi alapító okiratot módosító okirat, a másik az új egységes 

szerkezetű alapító okirat, ezekről a képviselő-testületi ülésen külön-külön kell szavazni.   

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Dr. Mátics István elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az előterjesztés elfogadásáról. 
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A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

135/2015. (XI.19.) ESZB határozata 

„A családsegítés és gyermekjóléti szolgáltatás átalakítása” című  

előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „A családsegítés és gyermekjóléti szolgáltatás 

átalakítása” című előterjesztést.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt Dr. Mátics István elnök 18 óra 2 perckor a bizottság nyílt 

ülését bezárta.  

 

K.m.f. 

 

 

 

 Dr. Mátics István  

 elnök  bizottsági tag  

 

 

 

 

Somoskői Lászlóné 

jegyzőkönyvvezető 


